



SCRIPT LINE

TITLE VI : LILI KELLER ROSENBERG, A LIFE, A VOICE
TITLE VF : LILI KELLER ROSENBERG, UNE VIE, UNE VOIX

WWII - DEPORTATION

Director : Elsa Grenouillet
Production : Les Productions Cercle Bleu - WEO
Versions : 52'
Delivery : 18 Sept 2023
Language : French
Version available : French and French subtitled in English
Rights available : World



@ Les Productions Cercle Bleu

Trailer : <https://vimeo.com/1020134227>

Synopsis VI :

Lili Keller - Rosenberg is one of the last survivors of the concentration camps. To raise awareness among the younger generation, whom she calls her little messengers, she tirelessly visits secondary schools to tell her story. In the film, we see her speak at the Lycée professionnel Savary-Ferry in Arras, northern France. At the same time, she goes back in time. All her pre-war memories are contained in a few photos, her parents' house having been looted.

Of Hungarian origin, they arrived in Roubaix, northern France, in the 1920s after leaving Budapest, where anti-Semitism was already rife. Born in 1933, she was deported to the Bergen Belsen camp with her two brothers and her mother. They all managed to return to France on liberation.

Her father was sent to the Buchenwald concentration camp after his arrest by Feldgendarmarie soldiers on October 27, 1943. He was shot by the Nazis a few days before the camp was liberated by the Americans.

Synopsis VF :

Lili Keller – Rosenberg est l'une des dernières rescapées des camps de concentration. Pour sensibiliser les jeunes générations, qu'elle appelle ses petits messagers, elle se déplace inlassablement dans les collèges et lycées pour raconter son histoire. Dans le film, nous la voyons intervenir dans le Lycée professionnel Savary-Ferry d'Arras dans le Nord de la France. Parallèlement, elle remonte le fil du temps.

Tous ses souvenirs d'avant-guerre tiennent en quelques photos, la maison de ses parents ayant été pillée. D'origine hongroise, ils sont arrivés à Roubaix, dans le nord de la France, dans les années 20 après avoir quitté Budapest où l'antisémitisme était déjà présent.

Née en 1933, elle sera déportée dans le camp de Bergen Belsen avec ses deux frères et sa maman. Ils parviendront tous à regagner la France à la libération. Son père a été envoyé au camp de concentration de Buchenwald après son arrestation le 27 octobre 1943, par les soldats de la Feldgendarmarie. Il y sera fusillé par les nazis quelques jours avant la libération du lieu par les Américains.



@ Les Productions Cercle Bleu